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PENSIONÄRSRÅDET  PROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum: 2021-11-04 
 
 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 
 
 

  
 

  
 

 

Närvarolista Pensionärsrådet 

Beslutande 
Namn 
Björn Jönsson, PRO, ordf 
Monica Körner, PRO 

 

Christer Sjöström, PRO  
Ann-Magreth Albin, PRO  
Eva-Britt Johansson, SPF, vice ordf, justerar  
Maj-Britt Blom, SPF  
Karin Belander, SPF   
Rikard Bivefors, SPF, ersättare 
Lena Gustafsson, SKPR 
Marianne Göransson, SKPF 
 

Övriga närvarande ersättare, tjänstemän och adjungerade politiker 
från socialnämnden (sn)  
Namn   
Monica Andersson, PRO, ersättare 
Carl-Göran Sjöstedt, PRO, ersättare 
Tord Larsson, SPF, ersättare 

  

Ann-Christine Munoz, SKPF, ersättare   
   
Maria Danielsson, områdeschef    
Ingrid Kjellberg, administratör/sekreterare 
Annette Bengtsson, trafikingenjör, Miljö och teknik § 36 
 
Parti Namn adjungerande ledamöter från socialnämnden 
SD Tommy Rosenberg, ledamot sn,  
  
  

 

  

M Moderata samlingspartiet BP Barapartiet 
S Socialdemokraterna MP Miljöpartiet 
SD Sverigedemokraterna C Centerpartiet 
L Liberalerna V Vänsterpartiet 
ÄS Älska Svedala   
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Pe § 36       Sn 2021- 267 

Svar Övriga frågor – Skånetrafiken buss till Aggarp och till 
Sveakliniken 
Vid dagens sammanträde är trafikingenjör Annette Bengtsson, Miljö och teknik inbjuden. 

Ann-Magreth Albin, PRO Bara lyfte frågan om Skånetrafiken – buss till Aggarp och till 
Sveakliniken vid pensionärsrådets sammanträde 2021-06-17, Pe § 25. Frågorna skickades till 
Miljö och teknik. 

Vid pensionärsrådets sammanträde 2021-09-16 § 32 redovisades svar från trafikingenjör 
Annette Bengtsson, Miljö och teknik daterat 2021-08-24. Vid mötet framkom synpunkter om att 
tiden för mätningen av flyttad hållplats var väldigt kort. Ann-Magreth Albin, PRO Bara, är 
pensionärsrådets representant för Svedala kommun i kundrådet för Skånetrafiken samt 
pensionärsrådets representant i Svedala kommuns ”Referensgrupp för tillgänglighetsfrågor” 
och kommer att lyfta frågorna även där i den mån kundrådet och referensgruppen har 
sammanträden. Pensionärsrådet beslutade att bjuda in trafikingenjör Annette Bengtsson, Miljö 
och teknik, till dagens pensionärsråd.  

Annette Bengtsson besvarar frågorna som kom in från pensionärsrådet samt informerar om 
busslinjeförändringar som Skånetrafiken kommer att införas.  

Ny tidtabell kommer att införas 12 december.  

Linje 141 får en ny linjesträckning i Malmö och i Svedala. Linjen kommer att vända på 
Södervärn. Slingan i Svedala tätort tas bort. Flera hållplatser både i Malmö och i Svedala 
tätort kommer att tas bort. 

Linje 145, en hållplats tas bort. 

Linje 142 och 150 slås samman och får ny körväg i Vellinge och i Malmö.  

Linje 165 får en ny hållplats i Svedala tätort. 

Frågan om hur man kan betala biljett kommer ofta upp bland äldre. I de kontakter Annette har 
med Skånetrafiken så kan de erbjuda pensionärsföreningarna att komma och berätta om det. 
Annette förmedlar kontaktperson (se bilaga) på Skånetrafiken (se bilaga Kollektivtrafik dec 
2021) 

 
Forts 
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Forts 
Pe § 36 
 
Handlingar i ärendet 
 
Pe § 25 Övriga frågor – Skånetrafiken buss till Aggarp och till Sveakliniken 
Pe § 32 Svar Övriga frågor – Skånetrafiken buss till Aggarp och till Sveakliniken 
 
Bilaga Kollektivtrafik dec 2021 – bilaga till protokollet 
 

Pensionärsrådet beslutar 
att tacka trafikingenjör Annette Bengtsson, Miljö och teknik för föredragningen,  

att till Skånetrafiken påtala att pensionärsrådet inte är nöjda med den sträckning som 
redovisas i den nya tidtabellen för busslinje 141,  

att det finns behov av att buss 141 stannar på Centralen i Malmö, samt 

att påtala behovet av att slingan i Svedala tätort bibehålls i sin nuvarande sträckning.  

__________ 

 

 

Beslutets skickas till  

Skånetrafiken 

Trafikingenjör Annette Bengtsson, Miljö och teknik 

Socialnämnden för kännedom. 
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Pe § 37     Dnr Sn 2019-150     

Information om - Färdtjänststatistik, halvår 2021 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om Färdtjänststatistik, 
halvår 2021. 

Sammanfattning av ärendet 

Skånetrafiken har sammanställt statistik för färdtjänstresor avseende första halvåret 2021. 
Statistiken avser bland annat antal färdtjänsttillstånd, antal resor, kostnader och kundnöjdhet. 
 
Handlingar i ärendet 
 
Färdtjänststatistik 2021 halvår 1, 2021-09-07 

Pensionärsrådet beslutar 
att framföra till Socialnämnden att pensionärsrådet anser att det måste ställas krav på ett 
statistiskt säkert underlag från Skånetrafiken när de presenterar färdtjänststatistik då det är för 
få med i undersökningen avseende kundnöjdhet, samt 

att för övrigt lägga informationen till handlingarna. 

__________  

 

 

Beslutet skickas till 

Socialnämnden 
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Pe § 38       Dnr Sn 2021-87 

Svar övriga frågor – Ansökan om bostadsanpassning och 
bostadsanpassningsbidrag 
Sammanfattning av ärendet 

Björn Jönsson, PRO, lyfte vid pensionärsrådets sammanträde 2021-06-17, pe § 27, frågan om 
ansökan om bostadsanpassning och bostadsanpassningsbidrag. Frågan har även varit uppe 
vid pensionärsrådets sammanträde 2021-02-01, pe § 1. Vid sammanträdet 2021-02-01 
beslutade pensionärsrådet att framföra till Bygg och miljö om förtydligande på kommunens 
webbsida avseende processen bostadsanpassningsbidrag bör göras och att 
arbetsterapeutens roll bör tydliggöras samt att hanteringen av offert och utlägg bör ses över. 
Paragrafen skickades även till socialnämnden för kännedom. Vid pensionärsrådets 
sammanträde 2021-06-17 skickades en påminnelse om önskemålen till Miljö och teknik, Bygg 
och miljönämnden. 

Vid dagens sammanträde föreligger svar från Linda Castengren, handläggare för 
bostadsanpassningsbidrag, Bygg och Miljö, daterat 2021-09-06 enligt följande: 

Pensionärsrådet efterfrågar bättre information om bostadsanpassning och bidrag: 

Tack för synpunkterna gällande informationen om bostadsanpassningsbidrag på hemsidan. Vi 
jobbar med att se över den, för att försöka göra den tydligare. Under hösten kommer vi att 
uppdatera den. 

Gällande er önskan om förtydligande angående arbetsterapeutens roll (eller läkare), så är den 
att göra en medicinskt bedömning, för att utreda behovet av anpassningen man sökt bidrag 
för. 

När det kommer till hanteringen av offert och utlägg är det tyvärr svårt att förändra. Det är upp 
till sökande att anlita vem de vill för att utföra anpassningsåtgärden. Anledningen till att 
kommunen inte får gå in och göra detta är att det råder fri konkurrens. 

Gällande utlägg, är det oftast så, att om man skickar in en kopia av fakturan och uppgifter om 
till vilken bank och vilket kontonummer man vill att bidraget utbetalt till, så hinner man få 
pengarna innan dess att fakturan förfallit. Skickar man in det omgående behöver man inte 
ligga ute med pengar själv. Anledningen till att inte kommunen kan betala fakturorna, är att det 
är ett bidrag som betalas ut. 

forts 
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Forts 
Pe § 38 
 
Handlingar i ärendet 
 
Protokollsutdrag Pe § 1, 2021-02-01 
Protokollsutdrag Pe § 27, 2021-06-17 
Svar från Bygg och miljö, handläggare bostadsanpassningsbidrag Linda Castengren, daterat 
2021-09-06. 

Pensionärsrådet beslutar 
att framföra till Miljö och teknik, handläggare Linda Castengren att pensionärsrådet inte är 
nöjda med svaret, då pensionärsrådet anser att kommunen bör ompröva hanteringen av 
utbetalning av fakturor avseende bostadsanpassningsbidrag, samt 

att framföra att pensionärsrådet önskar få information om vad som kommer att uppdateras på 
kommunens webbsida avseende bostadsanpassningsbidrag. 

__________  

 

 

Beslutet skickas till 

Miljö och teknik, handläggare Linda Castengren 

Socialnämnden för kännedom  
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Pe § 39      Dnr sn 2021-338 

Information om - Internbudget för Vård och omsorg 2022 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om internbudget för Vård 
och omsorg 2022.    
 
Sammanfattning av ärendet  
    
Ärendet om internbudget har varit uppe i socialnämnden 2021-10-21. Socialnämnden 
beslutade att godkänna internbudget för vård och omsorg 2022. 

Kommunfullmäktige behandlade 2021-06-23 förslag till budgetramar och fastställde tekniska 
ramar för respektive nämnd. Detta innebär för Socialnämnden en ram på 320 692 tkr för 2022 
vilket är en ökning av ramen med 16 074 tkr jämfört med ingående budget 2021. Med 
utgångspunkt från beslutad ram har förvaltningen upprättat ett förslag till internbudget.          

 

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

__________  
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Pe § 40       Sn 2021-360 

Regler för Väntjänstbidraget 
Områdeschef Maria Danielsson lyfter frågan om uppdaterade regler för Väntjänstbidraget. 
Förtydligande behöver göras vad som är en väntjänstinsats.  

Vård och omsorg kommer att ta fram ett förslag på regler om vad väntjänst kan innebära och 
presenterar detta för pensionärsrådet vid ett kommande sammanträde. 

 

Sammanfattning 

1993-12-09 togs beslut om att inrätta ett väntjänstbidrag om 20 000 kr till 
pensionärsorganisationerna PRO-Svedala, PRO-Bara och Club 73 som då var representerade 
i kommunens pensionärsråd. Bidraget skulle fördelas procentuellt och betalas ut senast den 
31 mars.  

Enligt det ursprungliga förslaget när väntjänsten inrättades så ska väntjänsten ses som ett 
komplement till hemtjänsten samt att väntjänsten ska erbjuda gemenskap och förströelse. 
Historiskt fanns t ex en lista, som kommunen disponerade över, med frivilliga från de olika 
pensionärsorganisationerna som vid behov kunde följa med en brukare till t ex vårdinrättning. 

2007-05-21 uppdaterades reglerna för väntjänst att omfatta även pensionärsorganisationen 
SKPF, då det framkommit att de inte kände till möjligheten att ansöka om väntjänstbidraget. I 
reglerna framkom att i ansökan om väntjänstbidrag ska verksamhetsberättelse biläggas där 
respektive pensionärsorganisation redovisar väntjänstverksamheten, aktiviteter utöver 
ordinarie medlemsvård. 

Pensionärsrådet beslutar 
att pensionärsföreningarna lämnar förslag till Vård och omsorg på vad de anser att väntjänst 
innebär, samt 

att ärendet tas upp vid ett kommande sammanträde. 

__________  

Forts 
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Forts 

Pe § 40 

 

Beslutet skickas till 

PRO Svedala  

PRO Bara 

SPF Club 73 Svedala 

SKPF avd 105 Svedala 
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Pe § 41       Sn 2021-89 

Vård och omsorg informerar 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om  

- Lägesrapport covid 19. Inga smittade i dagsläget. Vaccinering pågår med 3:e spruta 
för de som uppfyller kriterierna för detta. Restriktioner finns fortfarande i vården om att 
personal ska bära munskydd vid patientnära vård samt testas vid symtom. För övrigt 
följs Folkhälsomyndighetens allmänna råd.  

- Kö särskilt boende – 18 personer 
- Lägesrapport Holmagården – Anbudet för ombyggnationen ska öppnas inom kort. 

Totalt 3 personal har meddelat att de inte följer med till evakueringsboendet. 
- Uppföljningsrapport 3 för socialnämnden (dnr sn 2021-316) Prognosen visar på ett 

förväntat underskott 2021. 
- Tillgänglighet i det svenska bostadsbeståndet. Intressant projekt som skickats ut till de 

olika pensionärsorganisationerna. Kort ansökningstid som har gått ut. 
- Utbildning KPR enligt författningssamling. Vid varje ny mandatperiod görs en rundtur 

och tillika utbildning avseende Vård och omsorgs olika verksamheter för äldre. 
- Seniorsportskola. Svedala är inte med i detta projekt. Förfrågan skickas vidare till 

Kultur och fritid. 
- Cykel för två personer. Cyklar finns i verksamheten men är av olika anledningar inte 

utlåningsbara (en är en gåva med förbehåll att den endast får användas av ett specifikt 
boende, de andra är väldigt svårmanövrerade och inte lämpliga till utlåning.) 

 

Pensionärsrådet beslutar 
att översända fråga om deltagande i Seniorportskola till Kultur och Fritid, samt  

att för övrigt lägga informationen till handlingarna. 

__________  

 

Beslutet skickas till 

Kultur och fritid 
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Pe § 42       

Skrivelser och meddelanden 
Socialnämnden – utskickat till representanterna för de olika pensionärsföreningarna 

- (Protokoll 2021-09-30) 
- (Protokoll 2021-10-21) 

Skånetrafiken 

- Information om återgång till samåkning 2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

- § 177 Innovationsmedel 2021 

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga skrivelser och meddelanden till handlingarna. 

__________  
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Pe § 43      Sn 2021-219 

Övriga frågor – Lokalfrågor för pensionärsföreningarna  
Pensionärsrådets har lyft frågan om lokaler för de olika pensionärsföreningarna 2021-04-29, 
pe § 14 samt 2021-06-17, pe § 22 och framfört till kommunstyrelsen att pensionärsrådet vill 
vara med vid framtida planeringar vad gäller lokaler som berör de olika 
pensionärsorganisationerna. Inget svar föreligger. 

Vid dagens sammanträde framkommer att kommundirektören vid kommunstyrelsen 2021-10-
11 § 195 (ks 20-399) informerat i ärendet om att tillskapa större samlingslokal i Svedala tätort 
och då framfört att det bland annat finns tre olika alternativ till området kvarter Hjorten. Enligt 
uppgift avser de tre olika alternativen Småskolan och är: 

1. Riva och bygga nytt.  

2. Behålla fasaden och bygga till.  

3. Renovera och behålla nuvarande storlek.  

Pensionärsrådet beslutar 
att bjuda in kommunalrådet Lina Allansson Wester till kommande pensionärsråd 2021-12-16 kl 
13:30 med anledning av framtida lokalfrågor för pensionärsföreningarna. 

__________  

 

Beslutet skickas till 

Kommunalråd Linda Allansson Wester 

Kommunstyrelsen  
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Pe § 44      Sn 2021- 

Övriga frågor – Bänkar i Svedala tätort  
Ann-Christine Munoz, SKPF, framför avsaknaden av bänkar på lagom avstånd från varandra i 
Svedala tätort. 

Pensionärsrådet beslutar 
att framföra till tekniska nämnden önskemål om fler bänkar i Svedala tätort. 

__________  

 

Beslutet skickas till 

Teknisk nämnd 
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